
 
 
 

Verslag kerngroepbijeenkomst Club van Wageningen 
 
Datum:  1 oktober 2019 
Aanwezig: Pallas Agterberg, Martine Verweij, Tijs Wilbrink, Arthur van Wylick, 

John Post, Anoeska Buijze, Thérésa Oost, Louis Dietvorst, Marcel van 
Hest, Xander Smit, Margrethe Bongers 

Afwezig: Ruurd Priester, Rene Montenarie, Edwin Edelenbos, Rinie van Est 
Locatie:  Universiteit Utrecht 
 
 
Agenda 
Het evalueren van de bijeenkomst en het bepalen van de doelen van het komend half jaar: 
Wat willen we bereiken? 

Besproken punten 
 

Terugblik op 19 september 
We hebben de sessie uitgebreid geëvalueerd. Alle aanwezigen zijn te spreken over de 
bijeenkomst en wat deze heeft opgeleverd. Vooral de ochtend wordt als positief gezien. De 
rol van de Club van Wageningen was geen bespreekpunt meer gezien de lage opkomst bij 
de stand van Xander, de resultaten van de vorige sessies waren ook goed zichtbaar. De ‘fire 
starters’ leverde op dat de gesprekken concreter werden. 

De middag kon beter, daar liep energie weg. Mede omdat: de vraag die gesteld werd ‘wat 
moeten we doen?’ voor veel mensen lastig is door de complexe materie; waar de 
duidelijkheid van de ochtend comfortabel aanvoelde, bracht de middag juist een 
oncomfortabel gevoel doordat die nog weinig focus had; doordat men met weinig 
voorbereiding samen aan iets ging werken, werd er veel langs elkaar heen gepraat. Het 
bleek moeilijk om concreet te worden. Volgende keer willen we dat beter voorbereiden. 
Inhoudelijk werd duidelijk dat de communicatie rond de club, maar vooral het 
afsprakenstelsel veel aandacht kregen. Verreweg de meeste mensen sloten zich aan bij 
‘afsprakenstelsel’. Opvallend is dat de visies op wat zo’n stelsel omvat en hoe het tot stand 
komt, sterk uiteenlopen.  

Evaluatie 
We kwamen in de kerngroepbespreking tot de conclusie dat de club sterk is in: het stellen 
van vragen die gaan over de missie en over de transitie van het totale systeem en het 
ontwikkelen van gemeenschappelijke taal die het complexe vraagstuk vereenvoudigt. 
Daarnaast verbindt de club de projecten die mensen in hun eigen context oppakken, mits 
deze via de Club gedeeld worden, zodat iedereen er weer van kan leren. 

Beslissing: Volgende bijeenkomst is op dezelfde locatie  

Beslissing: Volgende bijeenkomst is begin maart 

Actie: Xander stuurt datumprikker rond 

 



 
 
 

Wat doen we het komend half jaar? 

We werken naar een volgende bijeenkomst toe in maart en hebben doelen en acties op de 
volgende gebieden: 
 

1. Strategie van de club: de vraagstukken-roadmap voor veranderaars 
We werken aan de verandering met veranderaars, ‘rode bollen’. We werken aan 
vraagstukken die het gehele systeem aangaan. De oplossingen komen van partijen 
uit het systeem zelf. De vraag is dan wel welke vraagstukken we behandelen in het 
komend half jaar, en hoe we dat doen. Uit de bijeenkomst kwam het afsprakenstelsel 
als belangrijk item naar voren. Maar er zijn wellicht meer onderwerpen. Dat kan 
tevens helpen bij het voorbereiden van het half jaar na maart.  
Hier kunnen we ook bijvoorbeeld kijken naar het organiseren van bestuurlijke diners, 
communicatie zal er ook van afhankelijk zijn. 
 
Actie: Xander maakt afspraak met Martine, Ruurd en Marcel om aanzet te maken 
voor deze strategie, hoe kunnen we dit het beste aanpakken? Deelgroepje legt dit 
voor aan de kerngroep. 
 

2. Communicatie 
We blijven het belang van onze boodschap delen. Voorbeelden van uit te voeren 
werk: 

a. We zoeken aanleidingen om de boodschap naar buiten te brengen, 
hefbomen in de actualiteit. 

b. Vraag: Wie is woordvoerder, mochten we die vraag krijgen? 
c. Waar we het over eens zijn – de resultaten tot nu toe - vastleggen op de site 

(missie, aanleiding, vrijheden, publieke waarden, verandertheorie, 
framework). Daarmee werken we aan gemeenschappelijke taal. 

d. Model koppelen aan de uitgewerkte cases die het communiceerbaar maken 
 
Actie: Xander maakt afspraak met (voorstel deelnemers) Ruurd, John, 
Margrethe en Edwin over hoe we de communicatie inrichten. Deelgroepje legt 
dit voor aan de kerngroep. 
 

3. Netwerk 
Projecten die geïnitieerd worden een plek geven en helpen waar het kan 
Actie: Mensen nemen zelf initiatief om coalities te starten, we vragen mensen wel om 
die te delen op de Club van Wageningen. De secretaris zorgt via de site dat de 
nieuwsbrief tweewekelijks wordt verstuurd met input van het netwerk.  
 

4. Vervolg afsprakenstelsel 
De belangrijkste vraag van komend half jaar op basis van de bijeenkomst: Welke 
keuzes moeten we maken in het afsprakenstelsel om de digitaliserende 
energiemarkt eerlijk, inclusief en democratisch bestuurbaar te houden? Veel mensen 
sloegen op dit onderwerp aan tijdens de bijeenkomst. Het bleek echter een complex 
onderwerp met verschillende kennisniveaus, inzichten en perspectieven. Dit willen 
we inzichtelijk maken door te werken aan een set vragen die vanuit de missie 
relevant zijn.  
 
Actie: Deelgroep afsprakenstelsel doet onder leiding van Tijs een voorstel over hoe 
we dit het beste aan kunnen pakken. Deelnemers: Tijs, René, Rinie, Edwin, Xander 



 
 
 

en Arthur. 
 

5. Internet of energy nadere invulling (Tijs) 
Actie Tijs: Operationele organisatie zodat zaken ook kunnen landen 
Actie Tijs: Carbon accounting link leggen en oppakken met Pallas. 
 

6. Financiering van de club zelf borgen (Kerngroep) 
openstaande vraag: Wie helpt de financiering van de Club van Wageningen te 
borgen? 


